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5.5.2022

Osallistujat (ELO-foorumi ja työjaosto):
Läsnä
(X) Bani Eira, erityisasiantuntija, OAJ
(X) Björn Piia, vararehtori, UNIFI ry
(X) Felt Teija (pj), työmarkkinaneuvos, TEM
(x) Grönholm Annika, asiakaspalvelupäällikkö, Opintopolku, OPH
(X) Haahtela Ilkka, maahanmuutto ja työllisyysasioiden päällikkö, Helsingin
kaupunki
(X) Hannula Mirja, johtava asiantuntija, EK
(- ) Hallia Antti, työelämäpolitiikan asiantuntija, Suomen ylioppilaskuntien
liitto SYL
(X) Huikuri Satu, yksikön päällikkö, ELY-keskus
(X) Kaikkonen Ritva, kehittämispäällikkö, Kaakkois-Suomen ELY-keskus
(X) Kallio-Savela Maarit, erityisasiantuntija, Kuntaliitto
(X) Karlsson Ulla-Jill, (siht.) neuvotteleva virkamies, OKM
(X) Keränen Tiina, johtaja, Lapin TE-toimisto
(- ) Korpilauri Titta, johtava asiantuntija, KEHA-keskus
(X) Koukkula Pia, puheenjohtaja, Uraohjaajat ja valmentajat ry
(X) Kujala Jukka, toimitusjohtaja, Kiipulasäätiö
(X) Kuusisto Pia, etuuspäällikkö, Kela
(X) Laakkonen Mikko, SAK ry
(X) Laukia Jari, johtaja, ammatillinen opettajakorkeakoulu, Haaga-Helia
(X) Lehtinen Saku, asiantuntija, AMKE
(X) Lempinen Petri (pj), ylijohtaja, OKM
(- ) Maxenius Samuli, asiantuntija, Arene
(X) Mäkelä Michael, överinspektör, AVI
(X) Nordin Henrika, toiminnanjohtaja, Bildningsalliansen
(- ) Nousiainen Riina, asiantuntija, STTK
(X) Nurmi Armi, puheenjohtaja, SOPO ry
(X) Oja Teea (siht), erityisasiantuntija, TEM
(X) Palola Elina, johtaja, STM
(- ) Palmqvist Riia, opetusneuvos, OPH
(X) Pulliainen Harri, johtava kehittämisasiantuntija KEHA-keskus
(x) Rasinaho Kirsi, koulutus- ja työvoimapoliittinen asiantuntija, SAK ry
(X) Reinikainen Sarianna, toiminnanjohtaja, Erilaisten oppijoiden liitto
(-) Rekilä Piia, yhteiskunta-asioiden päällikkö, Akava ry
(-) Savolainen Janne, johtava asiantuntija, TEM
(x) Sippola Anniina, Samok ry
(X) Sojonen Elina, Akava ry
(X) Suovalkama Kirsi, palvelupäällikkö, TE-aspa



(X) Tujula Matti, edunvalvonnan asiantuntija, SAKKI ry
(X) Ruusuvirta-Uuksulainen Outi, projektipäällikkö, VOKES, Jyväskylän
yliopisto
(x) Valkeapää Anne, vastaava asiantuntija, OPH
(X) Vartiainen Marja, koulutusasioiden asiantuntija Yrittäjät
(X) Vartiainen Mia, opetusneuvos, OPH
(X) Vuorinen Raimo, projektipäällikkö, VOKES, Jyväskylän yliopisto

Asiantuntijat:
Lehto Jani, TEM
Pakkanen Marja, KEHA-keskus

1. Kokouksen avaus

Puheenjohtaja Petri Lempinen avasi kokouksen klo 14.01.

2. Edellisen kokouksen pöytäkirjan hyväksyminen

Pöytäkirja hyväksyttiin ilman muutoksia (liite 1).

3. Puheenjohtajien tervehdys

Teija Felt informoi tulossa olevasta lausuntokierroksesta liittyen TE-2024
uudistukseen. Uuden lainsäädännön myötä työnhakijoille sekä yrityksille ja
muille työnantajille tarjottavat työvoimapalvelut siirrettäisiin pääosin kunnille.
Palveluissa olisi käytössä ns. POMA-malli ja Työmarkkinatori.
RRF-ohjelmien osalta rekrytointi on päättynyt: Reijo Savolainen on palkattu
ennakointitehtäviin, osaamisen tunnistamisen tehtäviin Jenni Larjomaa,
urasuunnnittelua koskeviin tehtäviin Hanna Gustafsson sekä ELO-koordinoinnin
ja tiedolla johtamisen kehittämisen tehtäviin Teea Oja.

Työvoimakoulutusta koskeva tutkimus on julkaistu, koulutuksen vaikuttavuus
on todettu hyväksi. Omaehtoisesta opiskelusta työttömyysetuudella on
käynnistymässä selvitys. Osaamisen tunnistaminen työryhmä järjestää
kuulemistilasuuden 24.5.2022, jossa alustavia ehdotuksia, tutkintojen
viitekehyksen laajentamiseksi, osaamismerkkien kehittämiseksi,
ehdotus osaamisen kuvausten kehittämiseksi ja osaamisen näkyväksi
teemiseksi. JOD yleisötilaisuus järjestetään 13.5.2022. Maaliskuussa pidetyssä
TNO-foorumissa nousi kysymys ELO-strategian toteuttamisesta alueellisesti.
Felt totesi, että syksyllä on tarpeen tehdä sitä koskeva selvitys.

Petri Lempinen kertoi, että hallitusohjelman mukaisesti OKM tekee
hankinnan 2. asteen opinto-ohjauksen resursoinnin selvittämisestä.
Selvityksen tulokset tulevat olemaan käytettävissä ensi vuoden alussa.



Puheenjohtaja Lempinen muistutti lopuksi ELO-foorumin 5.5.2022 päättyvästä
kirjallisesta menettelystä liittyen Karvin opinto-ohjauksen arviointiin.

4. Strategian tavoitteet: Yhdenvertaisesti ja kestävästi,
digitaalisesti

Anne Valkeapää, OPH kertoi Euroguidance-toimiston tehtävästä eli
kansainvälisyysohjauksesta sekä siitä, miten yhdenvertaisuus ja kestävä
kehitys heijastuvat sen toimintaan. (Liite 2).

Keskustelussa pohdittiin miten kansainvälisyysosaamista voisi ylipäätään
edistää, miten kestävän kehityksen tavoitteet ja vihreä ajattelu vaikuttavat
osaamiseen ja ohjaukseen sekä, miten ne heijastuvat järjestelmätason,
koulutuksen järjestäjän ja yksilöiden toimintatapoihin, mm. kiinnostukseen
matkustaa. Tarvitaanko uusia kansainvälisyyttä edistäviä kampanjoita?
Todettiin, että on tärkeää seurata kansainvälistä yhteistyötä ja osallistua
kehittämistoimintaan. Vihreä siirtymä edellyttää myös yli hallinnon alojen
menevää laajaa yhteistyötä kansallisella tasolla.

Mikko Hytönen, STM kuvasi sosiaali- ja terveysministeriön
palvelujärjestelmään sisältyviä hallitusohjelman hankkeita: Työkyky –
ohjelmaa, Mielenterveysstrategiaa sekä Asunnottomuutta vähentävien sote-
palveluiden kehittämistä. Hytönen kertoi myös
yhdyspintatyöskentelystä eli eri verkostojen yhteistyöstä tulevilla
hyvinvointialueilla. (Liite 3)

Keskustelussa todettiin, että STMn hallinnonalan toiminta ELO-strategian
toimeenpanossa on relevantti.  Hyvinvointialueiden toiminnan näkökulmasta ja
te-palvelujen siirtyessä kunnille yhteistyön säilyminen on tärkeää. Monialainen
ohjaus nousee keskiöön TYP-palvelussa, Ohjaamoissa ja maahanmuuttaneiden
palveluissa.

Teea Oja/TEM ja Heidi Lehtovaara OKM/TEM antoivat
ajankohtaiskatsauksen Jatkuvan oppimisen digitaalinen palvelukokonaisuus
(2021-2024) –hankkeesta (JOD-hanke) (liite 3). Hankkeessa yhdistetään
olemassa olevia palveluja/hankkeita ja luodaan uusia sisältöjä, mm. yksilölle
suunnattuja ja yksilön kannalta merkittäviä osaamisen tunnustamisen
palveluja, myös ohjaajille on tulossa erilaisia asiakastyöskentelyä tukevia
palveluja.

Keskustelussa nousi kysymys tiedolla johtamiseen ja dokumentaatioon liittyen
eli, miten voitaisiin paremmin seurata ohjauksen vaikuttavuutta kuten
työllistymistä, esim. mallintamisen avulla yhdistämällä erilaista tietoa
palveluntuottajien toiminnasta. Palvelussa tulee huomioida opinto-ohjauksen
materiaalien tekijänoikeuskysymykset.  Pohdittiin, onko JOD-hankkeella
kytkentää kansalliseen digikompassiin, jonka lausuntopalautteita kerätään
parhaillaan. Puheenjohtaja Lempinen vastasi, että digikompassin tavoitteet



ohjaavat Suomen strategista suuntaa ja politiikkaa sekä julkisten palvelujen
kehittämistä, JOD-hanke on yksi esimerkki siitä. Julkisten palvelujen
kehittämisen lähtökohtia ovat palvelujen yhteen pelaaminen, sitä tukeva
lainsäädäntö sekä tietoturva.

Puheenjohtaja kiitti alustajia mielenkiintoisista esityksistä.

5. Muut asiat

Teija Felt ja Petri Lampinen sekä ELO-foorumin jäsenet kiittivät eläkkeelle
siirtyvää Raimo Vuorista hänen pitkästä ja ansiokkaasta työurasta elinikäisen
ohjauksen kehittämisen parissa sekä kansainvälisesti että kansallisesti.

6. Seuraavat kokoukset

Elo-foorumin seuraavat kokoukset:

- 20.9 klo 13-15
- 15.12. klo 13-15

7. Kokouksen päättäminen

Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 15.50.


